
JUDETUL BACAU 
CONSILIUL LOCAL AL ORAWLUI COMANW1 

Proces-verbal  
incheiat astazi 26.04.2023 in sedinta ordinara 

a Consiliului Local al orasului Comanesti 

Convocarea consilierilor s-a facut prin Dispozitia nr. 671/ 20.04.2023, facandu-li-se cunoscuta 
ordinea de zi prin adresa nr. 31589/20.04.2023. 

Se face prezenta. Sunt prezenti 17 consilieri. Doamnul consilier Lazar Costica este prezent prin 
intermediul online si Ardeleanu Tomita este absent din motive medicale. Fiind intrunita majoritatea, lucrarile 
sedintei pot incepe. 

Se invita domnul Primar pentru a prezenta ordinea de zi. 
DI Primar prezinta ordinea de zi. 
Project de hotarare privind aprobarea contului de executie a bugetului local la slarsitul trimestrului I 

2023. 
Project de hotarare privind aprobarea contului de executie a bugetului local pe anul 2022. 
Project de hotarare privind contracte de concesiuni si de inchirieri terenuri. 
Project de hotarare privind prelungirea contractelor de inchiriere a pasunilor proprietate privata a 

Orasului Comanesti. 
5. Project de hotarare privind modificarea i actualizarea Inventarul bunurilor apartinand domeniului 

public al orasului Comanesti, judelul Bacau. 
6.Proiect de hotarare privind decontarea cheltuielilor de transport pentru cadrele didactice din cadrul 

scolilor de pe raza orasului Comanesti. 
7. Project de hotarare privind aprobarea documentatiei tehnico-economice, faza DALI si a 

indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „ Reabilitarea moderata a cladirii publice- sediul 
administrativ din str. Girlei,fn,orasul Comanesti, judetul Bacau finantat prin Planul National de Redresare 
Rezilienta(PNRR), Componenta 10— Fondl Local, Cod project: C10-13-127. 

8. Project de hotarare privind aprobarea documentatiei tehnico-economice, faza DALI si a 
indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „ Reabilitarea moderata a cladirii CRAI NOU din str. 
Liceului, orasul Comanesti, judetul Bacau, finantat prin Planul National de Redresare i Rezilienta (PNRR), 
Componenta 10- Fondul local, Cod proiect: C10-13-157. 

9. Project de hotarare privind aprobarea unor cheltuieli aferente proiectului „ Reablitarea, 
modernizarea si dezvoltarea infrastructurii educationale la $coala „ Ciprian Porumbescu" Comanesti. 

10. Proiect de hotarare privind aprobarea actului aditional nr. 1 la Contractul de delegare a gestiunii 
serviciului public de alimentare cu apa si de canalizare catre SC Apa Serv Trotus SRL. 

11. Project de hotarare privind aprobarea studiului de fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici 
si a devizului general pentru obiectivul de investitii „Dezvoltarea retelei inteligente de distributie a 
gazelor naturale la nivelul Orasului Comanesti, Judetul Bacau", aprobat pentru finantare 
prin Programul national de investitii „Anghel Saligny", precum si a sumei reprezentand 
categoriile de cheltuieli finantate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului. 

12. Project de hotarare privind achizitionarea de cupe pentru premierea participantilor la etapa 
Campionatului National de Hard Enduro ce se va desfasura in orasul Comanesti, judetul Bacau. 

13. Informare —Analiza de Evaluare a Activitatii in trimestrul 1— 2023 la SPCLEP Comanesti. 
DI presdinte de sedinta Cozma Florin lonut: 
-Supune la vot procesul verbal al sedintei din 27.03.2023. 
- Supune la vot odinea de zi ! Se aproba in unanimitate! 
Supune la vot completarea ordinii de zi: 

Project de hotarare privind aprobarea Actului aditional nr. 1 la contractul de delegare prin concesiune 
a serviciului de iluminat public al Orasului Comanesti. Se voteaza in unanimitate. 



D1 consilier local Banu Mihai Razvan aduce la cunostinta ca la punctul 10 al ordinii de zi nu 
participa la vot pentru a nu exista suspiciunea de conflict de interese. 
1. Project de hotarare privind aprobarea contului de excutie a bugetului local la sfarsitul trimestrului I 
2023. 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
2. Project de hotarare privind aprobarea contului de executie a bugetului local pe anul 2022. 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
3. Project de hotarare privind contracte de concesiuni si de inchirieri terenuri. 
D1 consilier Dane Irinel dã citire contractelor de concesiune Si inchiriere terenuri pe anexe. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
4. Project de hotarare privind prelungirea contractelor de inchiriere a pasunilor proprietate privata a 
Orasului Comanesti. 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
5. Project de hotarare privind modificarea i actualizarea lnventarului bunurilor apartinand domeniului 
public al orasului Comanesti, judetul Bacau. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
6.Proiect de hotarare privind decontarea cheltuielilor de transport pentru cadrele didactice din cadrul scolilor 
de pe raza orasului Comanesti. 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
7. Project de hotarare privind aprobarea documentatiei tehnico-economice, faza DALI si a indicatorilor 
tehnico-economici pentru proiectul „ Reabilitarea moderata a cladirii publice- sediul administrativ din str. 
Girlei,fn,orasul Comanesti, judetul Bacau finantat prin Planul National de Redresare i Rezilienta(PNRR), 
Componenta 10— Fondl Local, Cod proiect: C10-13-127. 
D1 consilier local Constantin Stefan: Sä speram ca o sä fie o documentatie mai buna decal la Scoala nr. 1 sau 
la spital, unde s-au gasit defecte ascunse in urma DALI. 
DI Primar: Poate ne ajutati dumneavostra. 
DI consilier local Constantin $tefan: Eu am spus, nu am dat cu pawl. 
D1 Primar:Daca se gaseste o fisura in timpul executarii sau ceva ce ar pune in pericol siguranta constructiei, 
trebuie actionat. Noi ne dorim mai mult decat dumneavoastra sä nu existe defecte ascunse. 
DI consilier local Constantin $tefan: Eu am spus, nu am dat cu parul. Sunt sume destul de considerabile. 
DI Primar: daca tot ati luat vorba de spital, de cand s-a construit spitalul nu s-au facut astfel de lucrari 
complexe. Pe partea de bloc oprarator i camera de garda trebuiau facute neaparat niste recompartimentari 
pentru a se putea functiona la normele actuale. In cadrul procesului de recompartimentare s-au gasit anumite 
fisuri. Pentru a evita o alta interventie asupra acestui obiectiv, am facut fundatii la cota -5, am sapat 5 metri 
in pamant, am camasuit fiecare stalp, fiecare grinda, fiecare structura de rezistenta a fost consolidata. Am 
facut investitii de valori man i 	foarte importante, tinand cont de ce se intampla in lume, cutremurul din 
Turcia, etc...Acum poate spuneti ca nu am dreptate, dar intr-o zi o sä ziceli ca se procedeaza corect. 
M-am consultat cu proiectantii i i-am intrebat daca pe structura acesta atat de rezistenta este posibil sa mai 
fie construit un etaj, cloud s-au chiar 3 , in afara de parter si etajul 1 - cat exista in prezent. Nu contruim 
acum, cã nu ne permitem financiar, dar in viitor este posibil. Poate gasim o sursa de finantare i o sã putem 
realiza aceste etaje in plus, acum structra ne permite. Acum, constructorii ne-au promis ca avem acea 
structura pregatita sä putem realiza Inca 2, 3 etaje. Se tot bate moneda ca nu trebuia reabilitat spitalul, cã nu 
trebuiau investiti atatia bani, ea stam de atata timp cu el...$i acasa daca incepeti o lucrare , dureaza un an sau 
doi. 
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Noi lucram la acest spital de doi ani si este o cladire de foarte mare importanta, de foarte mare valoare si nu 
doar pentru orasul Comanesti - ci pentru toata Valea Trotusului. Am acordat maxima importanta acestei 
investitii si nu neaparat pentru noi ci i pentru generatiile viitoare. Daca gasim o fisura, o tratam cu maxima 
importanta.. 
D1 consilier local Constantin Stefan: Haideti sã nu interpretam asa, faza DALI fix asta face, se face un 
studiu, asta nu insemna ca trebuie sA vada la 5 metri in pamant. Am vazut la multe primarii aceeasi 
problema, cand s-au apucat de lucrat au gash fisuri, lucrari destul de costisitoare. Probabil este o problema 
cu proiectantii, poate sunt greu de gash, nu stiu ce sä zic. DALI- acesta este scopul lui. 
D1 primar: daca nu gasim solutii , inseamna sã nu mai facem proiecte. Nu ne mai apucam de nimic si nu mai 
gasim nimic, niciodata. Dar ce parere aveti cä atunci cand am aprobat proiectul cu reabilitarea primariei, am 
dezbatut-o aici cu dvs., jar un domn consilier, care sta langa dumneavoastra, s-a gash sã spuna ca de ce nu 
facem scoala din Laloaia?! Scoala din Laloaia care era pe un alt proiect si era in faza de executie. 
D1 consilier Sarca Valentin Cristian: Nu era in faza de excutie,s-a inceput mult mai tarziu. 
DI Primar: ba era, din 2018. 
D1 consilier Sarca Valentin Cristian: Da, din 2004. 
D1 primar: Da, era din 2018, dumneavoastra v-ati facut selfie i filmari pe acolo comentand ca primarul 
aproba reabilitarea primariei. 
DI consilier Sarca Valentin Cristian: Am aratat scoala, nu am facut nici un seflie, nu sunt vizibil in filmarea 
respectiva, vã place sä faceti un pic de campanie i haz pe seama unor relatari cat se poate de concrete si 
reale din orasul acesta. 
DI primar: Ce-ati spus? Ca in loc sä se faca scoala - se reabiliteaza primaria. 
D1 consilier Sarca Valentin Cristian: Aceea scoala sta fara tencuiala si fara tamplarie. 
D1 Primar: Ati spus ca in loc sã se reabiliteze scoala - s-a aprobat in sedinta de consiliul local reabilitarea 
primariei. Nici nu ati votat atunci. 
D1 consilier Sarca Valentin Cristian: Nu am considerat o prioritate. 
D1 primar: Acea cladire era o prioritate din 2018 cand s-a facut proiectul tehnic, documentatii , noi, atunci 
cand ati comentat, eram deja in licitatie pentru executie lucrari. In timpul acelei sedinte v-am spus cã acea 
cladire este in licitatie, cu toate acestea ati fost dupa amiaza i ati inceput filmarile pe acolo. 
DI consilier Sarca Valentin Cristian: La felul cum arata scoala aceea, sediul primariei nu era o prioritate. in 
continuare, consider ca sediul primariei nu este o prioritate in raport cu celelalte. 
D1 primar: Scoala aceea era o prioritate din 2018. 
DI consilier Sarca Valentin Cristian: Scoala aceea trebuia sä fie o prioritate din 2004. 
DI primar: In 2004, daca nu stiti- ca erati plecat pe la Bucuresti, noi am construit o scoala noua, pe str. Petru 
Rares, Scoala Costachi S Ciocan . Pentru Scoala Cuza Voda am asteptat pana am gash fonduri europene, in 
2018 am gash fonduri, jar scoala o construim acum. Noi, anul acesta am aprobat reabilitarea primariei, 
cladire care este tot o prioritate. Un exemplu, prin anii 2000 a cazut tavanul in cap la consilierii locali, cum 
sä nu o bagam in reabilitare? 
D1 consilier Sarca Valentin Cristian: Din cauza acestor intarzieri, copiii din Laloaia s-au mutat la scolile din 
centrul orasului. 
DI Primar: Nu s-a intarziat nimic, am construit o scoala noud. Toti elevii de la scoala Cuza Vod5 sunt mutati 
la scoala Costachi S Ciocan - de pe str Petru Rare. 
D1 consilier Sarca Valentin Cristian: Exact, de la marginea islazului. 
DI Primar: Acolo a fost prima scoard din Laloaia. 
D1 consilier Sarca Valentin Cristian: Acolo era Mina. 
DI Primar: Scola are istoricul ei, Mina are istoricul ei... 
Scoala este in cut-tea scolii de 100 de ani. Este si monument istoric, daca va intreaba cineva. 
DI consilier Sarca Valentin Cristian: o fi monument istoric, dar era Mina atunci si era un obiectiv prioritar 
pentru oras. Era firesc sa fie scoala langa mina. Mina s-a inchis, poate nu stiti, ca tot ma luati la misto, on 

trebuie sã fie in centrele cartierelor, acolo este si biserica i dispensarul. In mod normal trebuia 
reabilitata scoala mare si daca doreati neaparat sa construiti una noua, lucru foarte bun de altfel, puteati sa o 
faceti pe terenul alaturat, care este destul de mare si oferea posibilitatea asta. 
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D1 primar: M-am deplasat la fata locului cu inspectorul general al ISJ Bacau $i am evaluat cu specialistii de 
la timpul respectiv daca se poate construi pe terenul de langa $coala Cuza Vodã i mi-au spus ea este exclus. 
Dvs. sunteti mai pregatit in asa fel incat sã ne spuneti cä trebuia sã construim $coala pe terenul de sport? 
DI consilier Sarca Valentin Cristian: Nu este exclus. 
DI Primar: Scoala am construit-o pe un teren disponibil pe care 1-am avut pe str Petru Rare, la fosta $coala 
unde au invatat mo$ii $i stramo$ii no$tri, unde este $i Casa invatatorului, unde am construit pe un alt proiect 
european Centrul de Tineret. Am putut construi o $coala noua, la vremea rerspectiva nu erau fonduri pentru 
reabilitare, la vremea respectiva erau doar fonduri pentru construirea unei scoli noi. Daca doream doar sä 
reabilitam, trebuia sä a$teptam pana in 2018. Au inceput lucrarile acolo, cu filmarea pe care ati facut-o acolo, 
ati ramas de mincinos. 
DI consilier Sarca Valentin Cristian: Dumneavoastra $i capu$enia dumneavoastra sunteti sursa tuturor 
intarzierilor de Fin ora$ $i a deranjului pe care il au copii la ora actuala. 0 gramada de copii reclama cã 
invata prin vestiare i Ii inghesuiti prin sali improprii pentru actul educativ. Ati taraganat foarte mult aceste 
proiecte. 
D1 Primar: V-am a$teptat pe dvs sa veniti consilier local in locul lui Tamba, de asta este intarzierea asta 
mare. Ati venit dvs cu propuneri halucinante sä facem scoala $i sã nu facem primaria - cand scoala era in 
executie deja. Daca anul 2018 nu va spune nimic, ce sä mai spun... 
DI consilier Sarca Valentin Cristian: Daca se putea reabilita scoala din 2004, copiii, acum, nu erau a$a 
inghesuiti. 
D1 Primar: da, se putea din 1800, in acele $coli invatau copiii din clasele I-IV — nu erau asa multi. 
DI consilier Sarca Valentin Cristian: Aspectul scolii era dplorabil, de asta s-au mutat copiii in ora$, plus 
frigul de acolo. 
DI Primar: D1 consilier, care nu era si in 2018 consilier, nu $tie ca noi am facut proiecte $i in mandatele 
trecute, am ui inat ni$te pa$i si acum ne aflam in etapa de construire. Proiectul primariei se gra in faza DALI, 
este abia la inceput. Suntem bucurosi cã am prins $i proiectul acesta. Sunt fonduri europene pe care trebuie 
sa le valorificam. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de $edinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
8. Project de hotarare privind aprobarea documentatiei tehnico-economice, faza DALI $i a indicatorilor 

tehnico-economici pentru proiectul „ Reabilitarea moderata a cladirii CRAI NOU din str. Liceului, orawl 
Comane$ti, judetul Bacau, finantat prin Planul National de Redresare i Rezilienta (PNRR), Componenta 10- 
Fondul local, Cod proiect: C10-13-157. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de $edinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
DI Primar: Cand trebuia sä facem gradinita Crai Nou? Acum am avut program de finantare,acum o facem, 
trebuia facuta i aceasta in 2004, nu? Eu in 2004 faceam diguri, gabioane i plantam muntii - ca veneau peste 
noi. 
DI consilier Laic Robert: Am facut liceul. 
DI primar: Da, era catastrofal liceul $i vine acum cineva $i spune ca trebuia sä facem o scoala intr-o 
gradinita. 
DI Pre$edinte de $edinta Cozma Florin: Once reabilitare implicã deranj , asta este clar. 
D1 Primar: Noi, etapa cu etapa, am facut cate ceva, am refacut Centrul 5, acum avem sali de clasa pe care le 
folosim. Acest lucru ne-a ajutat foarte mult. Mai sunt $i parinti nemultumiti, dar nu este confortabil nici in 
casa, atunci cand facem curatenie. Acest disconfort este pentru o perioada seurta i vom avea o $coala 
moderna. 
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9. Project de hotarare privind aprobarea unor cheltuieli aferente proiectului „ Reablitarea, 
modemizarea si dezvoltarea infrastructurii educationale la $coala „ Ciprian Porumbescu" Comanesti. 
DI primar: In momentul in care s-au demolat anumiti pereti, s-au identificat fisuri. Sunt fisuri vizibile, nu ne 
putem juca. Trebuie sä consolidam i sä luam masurile legale. Nu este nimeni bucuros ea trebuie sã mai 
scoatem bani de la bugetul local pentru acoperirea acestor cheltuieli. 0 sä trebuiasca chiar sä ne mai 
imprumutam de bani ca sã putem acoperi cheltuielile neeligibile. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
10. Project de hotarare privind aprobarea actului aditional nr. 1 la Contractul de delegare a gestiunii 
serviciului public de alimentare cu apa si de canalizare catre SC Apa Serv Trotus SRL. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
11. Project de hotarare privind aprobarea studiului de fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici si a 
devizului general pentru obiectivul de investitii „Dezvoltarea retelei inteligente de distributie a 
gazelor naturale la nivelul Orasului Comanesti, Judetul Bacau", aprobat pentru finantare 
prin Progmmul national de investitii „Anghel Saligny", precum si a sumei reprezentand 
categoriile de cheltuieli finantate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului. 
D1 primar: este vorba despre proiectul privind extindere retea gaze naturale in cartierul Supan i Lunca de 
jos, studiul de fezabilitate — urmeaza scoaterea la licitatie pentru executia acestei lucrari. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
12. Project de hotarare privind achizitionarea de cupe pentru premierea participantilor la etapa 
Campionatului National de Hard Enduro ce se va desfasura in orasul Comanesti, judetul Bacau. 
D1 Primar: Aceste campionate, care se desfasoara pe teritoriul orasului nostru, le sustinem cu o suma 
modica i anume pentru achizitionarea de cupe pentru premiere. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 
13. Informare —Analiza de Evaluare a Activitatii in trimestrul I —2023 la SPCLEP Comanesti. 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
S-a luat la cunostinta! 
13. Project de hotarare privind aprobarea Actului aditional nr. 1 la contractul de delegare prin concesiune a 

serviciului de iluminat public al Orasului Comanesti. Se voteazã in unanimitate. 
Materialele au fost la comisii. Dna. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot. Se voteazã in unanimitate! 

14.1 Project de hotarare privind aprobarea Actului aditional nr. 1 la contractul de delegare prin 
concesiune a serviciului de iluminat public al Orasului Comanesti. Se voteaza in unanimitate. 

Materialele au fost la comisii. Dna. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate! 

Dl. Presedinte de sedinta: Daca nu mai sunt alte probleme, declar inchise lucrarile sedintei de astazi. 
Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 

Presedinte de sedinta, 	 Secretar general, 
Consilier local 
	

jurist Daniela Chirila 
Cozma Florin lonut 

intocmit, 
insp. Tiurtiuca Elena 
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